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ZÁPISNICA 

zo  

14. zasadnutia  

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE CIEĽ 4 POLITIKY SÚDRŽNOSTI 

Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv 

 

Dátum a čas konania 17.12.2024 

Miesto konania Hotel SAFFRON, Bratislava 

Predsedajúci Viliam Michalovič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. /2024 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa 

 
Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) otvoril 14. zasadnutie Komisie pri MV pre Cieľ 4 politiky súdržnosti 

(ďalej len „komisia CP4“ alebo „komisia“) a privítal všetkých členov, zástupcov EK a hostí. Predstavil 

program zasadnutia zameraný na dôležité opatrenia, ktoré si vyžadujú schvaľovanie s cieľom  prispieť 

k úspešnej implementácii cieľa 4 politiky súdržnosti. Členov komisie vyzval k efektívnej diskusii. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) poďakoval za privítanie, skonštatoval, že cieľ politiky 4 je v rámci 

Programu Slovensko najlepšie fungujúci, ocenil intenzívnu spoluprácu komisie CP4 a poďakoval 

predsedajúcemu, generálnemu riaditeľovi MŠVVM SR a generálnej riaditeľke MZ SR. Predstavil novú 

kolegyňu na DG EMPL p. Noru Babalovú, ktorá sa prioritne venuje Európskemu semestru a POO. Dodal, 

že sa rozbieha analytická práca EK, začiatkom roka 2025 bude vydaný Joint Employment report a 

zároveň vyzval členov komisie CP4, aby dávali podnety k analýze, čo je potrebné sledovať v rámci 

doporučení pre SR. Dáta z Európskeho semestra budú vstupnými dátami pri rokovaniach o finančnom 

rámci po roku 2027. Ocenil zapracovanie pripomienok a úpravu zámerov NP.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) k finančnému rámcu doplnil, že pozície sa prijímajú na jednotlivých 

úrovniach a na komisii CP4 bude tejto téme určený priestor, pretože ide o expertné fórum, ktoré môže 

ovplyvniť opatrenia v nasledujúcom období. 

Informácia o uznášaniaschopnosti komisie: 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť, skonštatoval že z 38 členov je prítomných 

31 členov s hlasovacím právom, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti1. Zoznam 

účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu č. 2 k zápisnici. V súlade so štatútom komisie požiadal členov o 

overenie konfliktu záujmov a vyplnenie tlačiva. 

                                                           
1 Počet členov s hlasovacím právom sa počas zasadnutia menil. Celkovo bolo prítomných 32  členov. 
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Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) informoval o technických náležitostiach k spôsobu hlasovania 

prostredníctvom hlasovacích zariadení (č. 1 – ZA, č. 2 – PROTI, č. 3 – ZDRŽAL SA).  

Vzhľadom na technické problémy sa hlasovalo zdvihnutím ruky. 

 

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) požiadala o používanie hlasovacích zariadení, ktoré sú prístupné aj pre 

osoby so zdravotným postihnutím. 

Schválenie programu zasadnutia: 

Predsedajúci predstavil program zasadnutia. Návrh programu zasadnutia komisie bol členom zaslaný 

elektronicky 2. decembra 2024 spolu s pozvánkou a dokumentmi, ktoré sú predmetom diskusie 

a schvaľovania. 

Priebeh hlasovania: Za program zasadnutia hlasovalo 30 prítomných členov.  

ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Komisia pre cieľ 4 schválila program zasadnutia (Príloha č. 1 k zápisnici). 

 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predsedajúci za overovateľku zápisnice navrhol p. Evu Horníkovú (Združenie základných škôl 

Slovenska).  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov: ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 12 člen.  

Výsledok hlasovania: Za overovateľku zápisnice bola schválená p. Eva Horníková. 

 

2. Informácia o stave čerpania a kontrahovania alokácií ESF+ a EFRR v cieli politiky 4 

 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie, ktorú mali členovia k dispozícii informoval, 

že aktuálne je vyhlásených 76 výziev v celkovej sume 2,4 mld. EUR, čo predstavuje 76,41% disponibilnej 

alokácie. V kontrahovaní sa nachádza 623 projektov, čo predstavuje 53,84% alokácie. Čerpanie na 

národnej úrovni sa nachádza na úrovni 6,59% alokácie. Zároveň informoval o implementácii finančných 

prostriedkov podľa jednotlivých priorít a zodpovedných gestorov. Vzhľadom na dopyt z predošlej 

komisie CP4 k implementácii NP Obnova národných kultúrnych pamiatok informoval, že RO MIRRI už 

vyhlásil výzvu  v objeme 134 mil. EUR. 

 

Diskusia 

Miriam SKÁCELOVÁ (SK8) spýtala sa, akú časť z kontrahovaného a čerpaného predstavujú NP a DOP 

výzvy. 

Lukáš PACHTA (EK) povedal, že v tabuľke nie je vidieť rozdiel medzi ESF+ a EFRR. 

 

3. Informácia o mainstreamovej alokácii na podporu projektov pre cieľovú skupinu MRK  

 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) informoval o mainstreamovej alokácii na podporu projektov pre 

cieľovú skupinu MRK na úrovni jednotlivých priorít a špecifických cieľov ESF+. 

 

                                                           
2 Zdržala sa: Eva Horníková (ZZŠ Slovenska) 
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Diskusia 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) zaujímala sa o spôsob výpočtu alokácie, ktorá je určená v prospech 

MRK. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že pri príprave akčných plánov v rámci Stratégie 

zamestnanosti a začlenenia Rómov bol s ÚSV pre MRK dohodnutý metodický postup spôsobu 

vykazovania účastníkov, ktorí pochádzajú z MRK.  V súčasnosti je možné s členmi komisie zdieľať 

metodiku a priebežne poskytnúť informáciu o skutočných počtoch účastníkov. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) upozornila, že v prípade akčných plánov sa vyhodnocuje celkový 

počet účastníkov na projekte bez vyhodnotenia účastníkov, ktorí sú z obcí Atlasu rómskych komunít, 

čím dochádza k manipulácii čísel a hodnôt, ktoré sú využívané v prospech MRK a vznikajú veľmi mylné 

informácie o finančných prostriedkoch využitých pre MRK. Skonštatovala, že suma je často 

nadhodnotená a požiadala, aby sa komisia CP4 tejto téme venovala. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že SO MPSVR sa bude snažiť skvalitňovať dáta a uvíta aj 

debaty s relevantnými partnermi, aby sa dáta čo najviac približovali realite. 

Albert NÉMETH (MŠVVM SR) v nadväznosti na niektoré projekty sa spýtal, či sa do procesu má zapojiť 

aj rezort školstva. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) ocenil, že sa komisia venuje téme MRK a plánuje debaty aj na ďalších 

zasadnutiach s cieľom spresňovania dát. Uviedol, že niektoré projekty sú jednoznačne prorómske 

(napr. Ľudia a hrady - krok k sociálnej ekonomike, Zdravé komunity), v priorite 4P5 chýba projekt Šanca 

na návrat, kde cieľová skupina je tiež približne 50% MRK. Výhrady mal voči 100% zahrnutiu projektu 

Záruky pre mladých alebo Finančné stimuly pre zamestnanosť, kde je potrebné byť opatrný s tvrdením, 

že celá alokácia je určená pre MRK. Na úrovni projektov je dôležité urobiť kvantifikovaný odhad toho, 

do akej miery cieľové skupiny z MRK profitovali z projektov. 

4. Informácia o projekte Technická pomoc  

 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) uviedol, že MPSVR má záväzok prerokovať s partnermi 

implementáciu projektu Technická pomoc, nakoľko objem finančných zdrojov presiahol sumu 10 mil. 

EUR. 

Aneta DAŇKOVÁ (MPSVR SR) informovala, že cieľom projektu Technická pomoc je zabezpečenie 

financovania mzdových výdavkov administratívnych kapacít, školení, organizačných stretnutí 

administratívnych kapacít, zamestnancov vykonávajúcich podporné činnosti a zamestnancov 

vykonávajúcich prácu mimo pracovného pomeru, financovanie publicity a právnych služieb. Trvanie 

projektu je jeden rok (1/2024-12/2024) a čerpanie k 30.11.2024 je na úrovni 82,45%. Zároveň 

informovala o agende súvisiacej s výkonom administratívnych kapacít a aktivitách publicity počas roka 

2024. 

Diskusia 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) ocenila prácu sprostredkovateľského orgánu MPSVR SR. 

 

5. Zámery národných projektov – diskusia a schvaľovanie 
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5.1 zámer národného projektu „Vekový manažment“ 

Michal NEMEC (ASR) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu príslušných 

špecifických cieľov v rámci priority 4P1 Adaptabilný a prístupný trh práce. Cieľom NP je 

prostredníctvom riadeného sektorového prístupu vytvoriť predpoklady na implementáciu vekového 

manažmentu, podporiť zotrvanie seniorov na trhu práce a zvýšiť povedomie zamestnávateľov o 

výhodách flexibilných foriem práce pre rodičov malých detí a osoby s neformálnymi opatrovateľskými 

povinnosťami za účelom ich efektívnejšieho uplatnenia sa na trhu práce. Informoval o spôsobe 

zapracovania predložených pripomienok. 

Diskusia 

Boris NOSEK (Klub 500) povedal, že trvajú na pripomienke, ktorú predložil Klub 500. Predkladateľom 

je ASR, ktorá kopíruje zloženie tripartity, aktívne členstvo ASR vzniká na základe zmeny štatútu, ktorú 

musia odsúhlasiť všetci členovia, čo pri subjekte, ktorý má alokovaných viac ako 52 mil. EUR 

v projektoch nepovažujú za vhodné. Vzhľadom na aktuálnu situáciu fiškálnej politiky a na viaceré 

predložené pripomienky nevidia prínos projektu do budúcnosti, resp. nie sú to aktuálne problémy 

zamestnaneckého sektoru. Navrhol zámer NP stiahnuť a finančné zdroje využiť na projekty, ktoré budú 

zvyšovať konkurencieschopnosť slovenskej ekonomiky. 

Lucia PAVLÍKOVÁ (KOZ SR) vyjadrila podporu projektu a doplnila, že téma a projekt vychádza 

z Národného programu aktívneho starnutia v ktorom sú zadefinované problémy starnutia populácie 

na SR a opatrenia boli premietnuté do predkladaného projektu. Zhodnotila, že projekt zvýši 

konkurencieschopnosť SR, nakoľko je potrebné pracovať aj s demografickým vývojom. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) súhlasila s pripomienkou Klubu 500, skonštatovala, že vekový 

manažment dokážu zamestnávatelia riešiť. Zaujímala sa o výsledky obdobných projektov 

z predchádzajúcich programových období. Za neziskový sektor doplnila, že o projekte boli informovaní, 

ale absentoval participatívny prístup a neboli zohľadnené viaceré požiadavky neziskového sektora. 

Michal NEMEC (ASR) nesúhlasil s tvrdením, že pripomienky neboli akceptované a dodal, že kontrolná 

skupina, ktorá sa bude merať mimo trhu práce bola zaradená na základe požiadaviek neziskových 

organizácií. Rozporoval implementáciu vekového manažmentu zamestnávateľmi na základe analýzy 

z predchádzajúceho programového obdobia, ktorá bola zameraná na 24 sektorov. Skonštatoval, že 

skupina zamestnancov 60+ bude narastať a zamestnávatelia nemajú vypracované žiadne metodiky 

práce s touto skupinou. 

Marek RADVANSKÝ (SAV) spýtal sa na merateľné ukazovatele (100 podnikov, 8000 ľudí), či sú to 

cieľové skupiny s ktorými sa pracuje primárne, alebo ide o skupinu na ktorej bude realizovaná nejaká 

forma intervencie. Zaujímal sa o hlavnú pridanú hodnotu projektu, a ako metodiky reálne môžu 

efektívne napomôcť dlhodobému procesu práce so staršími ľuďmi. 

Michal NEMEC (ASR) odpovedal, že základom je pochopenie špecifík a dynamiky problému starnutia 

populácie v jednotlivých sektoroch. Sektorový model by mal zohľadniť špecifiká sektoru, bude 

podporený implementačnou štruktúrou 24 sektorových odborníkov, riešená bude aj otázka dlhodobej 

udržateľnosti. Jedným z výstupov projektu bude odporúčanie pre vládu SR, aby sa určité úkony spojené 

s výkonom pracovnej-zdravotnej služby boli spojené napr. s vyplnením dotazníka. K merateľným 

ukazovateľov povedal, že cieľová skupina zapojená do aktivít (osoby 50+) musí mať odmeraný index 

pracovnej schopnosti. Dodal, že chcú využiť inštitút kolektívneho vyjednávania.  
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Ladislav ŠIMKO (MIRRI) zaujímal sa o výstupy predkladaného projektu. Cieľ projektu - vytvorenie 

predpokladov na implementáciu vekového manažmentu považuje za málo ambiciózne riešenie. 

Skonštatoval, že za 48 mesiacov trvania projektu a výške alokácie by mal byť vytvorený systém 

vekového manažmentu, vrátane návrhu Publikačnej legislatívy. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) skonštatoval, že je potrebné sa zamerať na prevod do praxe a apeloval 

skôr na dopytovo orientovanú výzvu v tejto oblasti. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) zhodnotil, že v minulosti boli na túto tému realizované projekty 

v objeme cca 10 mil. EUR a výsledky nie sú žiadne. Téma je zložitá, týka sa sektorov a v partnerskej 

spolupráci sa rozvinula debata, ktorej výsledkom je komplexné riešenie vo forme projektu, ktorý 

prepája témy účasti rôznych vekových skupín na trhu práce a snaží sa s nimi pracovať systematicky. 

Skonštatoval, že ak takýto systém bude nastavený, tak budúce dopytovo orientované výzvy budú mať 

na čom stavať a budúcim žiadateľom poskytnú dostatočnú východiskovú bázu, aby si metodiky 

vekového manažmentu rozpracovali a účinne zaviedli.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) povedala, že problematiku starnutia populácie nespochybňuje, 

nespokojnosť vyjadrila s ďalším projektom za cca 18 mil. EUR, pričom ASR už má schválené 2 projekty. 

Zdôraznila, že do budúcna bude potrebný aj manažment zamestnávania zdravotne znevýhodnených, 

nízkokvalifikovaných, migrantov a ďalších znevýhodnených skupín. 

Kristína ČAHOJOVÁ (Úrad komisárky pre osoby so ZP) uviedla, že v projekte chýba legislatívny výstup 

pre súkromnú sféru. Požiadala o garanciu, že týmto projektom sa nájde odraz v zmenách napr. odchod 

do dôchodku, inklúzia, pretože, ak to súkromná sféra nemá dané legislatívou, tak to robiť nebude. 

 Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) upresnil, že projekt nadväzuje na strategické zámery predstaviteľov 

vládnych inštitúcií, čiže aj ministerstvá očakávajú, že od projektu získajú odporúčania pre legislatívu. 

Na projektovej úrovni nie je možné prijať záväzok na zmenu legislatívy, záväzok je možné urobiť len pri 

tvorbe podkladov ku kvalitným rozhodnutiam. 

Martin MARTINKOVIČ (RÚZ) skonštatoval, že vývoj trhu práce a demografia sú dôležité témy, ale 

nemožno sa spoliehať na zamestnancov z tretích krajín, potrebné je aktívne zapájať aj ľudí, ktorí už 

odišli do dôchodku a vytvárať pracovné úväzky vhodné pre túto cieľovú skupinu. Doteraz neboli 

vytvorené žiadne systematické kroky na aktívne zapojenie spomínanej cieľovej skupiny. Dodal, že 

prispôsobiť sa musí nielen trh práce ale aj zamestnávatelia. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) súhlasí s názorom, že je potrebné podchytiť aj iné cieľové skupiny. 

K efektívnemu nastaveniu dodal, že projekt je rozšírený na všetky sektory a mal by poskytnúť 

komplexné odpovede tým, ktorý budú prijímať rozhodnutia. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) požiadala komisiu o konzistenciu v rozhodovaní, nakoľko ide 

o schválenie zámeru NP v sume 18,6 mil. EUR a viacerí členovia nemajú jasno o hlavnom výstupe 

projektu. Pre porovnanie spomenula zasadnutie v Banskej Bystrici, kde členovia komisie odporučili 

zámer NP v sume cca 2 mil. EUR na dopracovanie. Navrhla tému zahrnúť do už schválených projektov. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že to určite nie je možné, pretože projekty sú schválené 

s nejakými cieľmi a kapacitami.  

Boris NOSEK (Klub 500) skonštatoval, že sa alokujú finančné prostriedky na tú istú oblasť ako 

v predchádzajúcich obdobiach a ani teraz nie je žiadna garancia, že výstupom projektu bude 

legislatívna zmena. 
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Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) nesúhlasil s tvrdením, že sa alokujú finančné prostriedky na tú istú 

oblasť. 

Michal NEMEC (ASR) uviedol, že demografický trend je nezvrátiteľný. 

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či nie je možné upraviť rozpočet na nižšiu sumu, vzhľadom na 

niektoré disproporcie (hodina pre anketára vs. hodina pre experta). 

Michal NEMEC (ASR) odpovedal, že projekt bol nastavený na základe skúseností a doplnil, že dotazníky 

majú 3 roviny použitia: individuálnu, podnikovú a tvorba politík. Ambíciou ASR je predkladať 

legislatívne návrhy napr. problematika postupného odchodu do dôchodku. Pokiaľ nebude určitý 

legislatívny tlak vekového manažmentu na zamestnávateľov, tak implementácia zásad vekového 

manažmentu bude malá. Výhodou aliancie je, že sú v nej združení partneri, ktorí o probléme starnutia 

populácie vedia kolektívne vyjednávať. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) k rozpočtu povedal, že vždy sa dá znížiť, ale v inej kvalite a s iným 

dopadom. Doplnil, že overovanie výdavkov nastáva v procese hodnotenia ŽoNFP. Pri NP túto funkciu 

preberá SO a efektivita jednotkových nákladov v NP vychádza z historických skúseností v obdobnej 

oblasti.   

Následne požiadal členov komisie o hlasovanie o zámere NP: „Vekový manažment“ 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 15 členov, Proti: 6 členov, Zdržalo sa: 11 členov.  
Výsledok hlasovania:  Zámer NP „Vekový manažment“ nebol schválený. 

 

5.2 zámer národného projektu „Digitálny radca“ 

Mário LELOVSKÝ (Národná koalícia pre digitálne zručnosti a povolania SR) povedal, že ide o prvý 

projekt, ktorý komplexne komunikuje na existujúcich zamestnancov, ktorí nie sú vo výpovedi, nie sú 

klientmi úradov práce, ani nie sú ohrození stratou zamestnania. Viac ako 40% zamestnancov na SR sa 

nachádza v zamestnaniach, ktoré sú ohrozené zmenami alebo niektoré zaniknú v dôsledku zavádzania 

umelej inteligencie. Zhodnotil, že SR má najväčší problém s nedostatkom kvalifikovanej pracovnej sily. 

Existujúca pracovná sila podľa viacerých prieskumov z 50% musí zásadne zmeniť svoju kvalifikáciu 

(zvýšiť  kvalifikáciu, alebo rekvalifikovať). Uviedol, že projekt je cielený na vysvetlenie situácie a zmeny 

na trhu práce, otestovanie zamestnancov a nastavenie kariérnej dráhy a ich rozvoja v prospech silných 

stránok. 

Michal KOVÁCS (Národná koalícia pre digitálne zručnosti a povolania SR) v zmysle prezentácie 

predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P1 

Adaptabilný a prístupný trh práce. Cieľom NP je zabezpečenie plynulého prechodu zamestnancov, 

ktorých pracovné miesta sú ohrozené vplyvom automatizácie, digitalizácie a nástupu umelej 

inteligencie, na iné, udržateľné zamestnanie u súčasného, alebo iného zamestnávateľa. Informoval o 

spôsobe zapracovania predložených pripomienok.  

Diskusia 

Miriam SKÁCELOVÁ (SK8) zaujímala sa, ako sa dopracujú k cieľovej skupine (zamestnanci vo všetkých 

sektoroch) a či pri príprave projektu zapojili alebo spolupracovali aj s európskymi digitálnymi hubmi, 

ktoré majú pomáhať firmám s digitálnou transformáciou. 

Mário LELOVSKÝ (Národná koalícia pre digitálne zručnosti a povolania SR) odpovedal, že projekt je 

zameraný na všetkých možných zamestnancov akýchkoľvek podnikov bez ohľadu na to, či budú 
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prechádzať digitálnou transformáciou naprieč trhu práce. Uviedol, že spolupracujú so 6 európskymi 

digitálnymi hubmi, v troch prípadoch sa jedná o outplacement – zamestnanci budú mať možnosť získať 

informácie o zmenách na trhu práce bez ohľadu, či ich podnik zahŕňa do budúcej transformácie. 

Michal KOVÁCS (Národná koalícia pre digitálne zručnosti a povolania SR) doplnil, že k cieľovej skupine 

sa dopracujú prostredníctvom 4 nástrojov: cez zamestnávateľov, cez spoluprácu s odborovými zväzmi 

a s rôznymi organizáciami a združeniami a cez masívny komunikačný komponent, ktorý je v projekte 

zahrnutý. 

Marek RADVANSKÝ (SAV) skonštatoval, že z projektu nie je úplne jasné, čo sa má dosiahnuť a miera 

efektivity je nízka. Za efektívny nástroj označil informačnú kampaň, ktorá najlepšie ovplyvní cieľovú 

skupinu. Koučing má veľmi obmedzený obsah, vzhľadom na ohrozené miesta na trhu je projekt cielený 

na veľmi malú skupinu, čo vníma ako najväčší problém projektu. Uviedol, že cieľová skupina sa prelína 

s ďalšími projektami, ktoré už boli schválené.   

Mário LELOVSKÝ (Národná koalícia pre digitálne zručnosti a povolania SR) upresnil, že v projekte nie 

sú aktivity na vzdelávanie. Kľúčovým aspektom projektu je motivácia na vzdelávania vzhľadom k tomu, 

že 80% dospelej populácie SR nemá záujem sa učiť. Cieľom projektu je zvýšenie povedomia, 

identifikácia silných stránok ľudí, koučing pre tých, ktorí prejavia záujem a nasmerovanie ľudí na 

vzdelávacie aktivity ostatných projektov. 

Boris NOSEK (Klub 500) navrhol zmeniť projekt na dopytovo orientovanú výzvu z dôvodu, že až 92,3 % 

vzdelávania zameraného na rozvoj pracovných kompetencií je organizované zamestnávateľmi, pričom 

zamestnávatelia zabezpečujú až 58,2% všetkého neformálneho vzdelávania v krajine. Alokáciu  3 600 

EUR z toho 1000 EUR má byť použitých na administratívu, považuje za neprimerane vysokú. 

Mário LELOVSKÝ (Národná koalícia pre digitálne zručnosti a povolania SR) zopakoval, že projekt nie 

je o samotnom vzdelávaní, potrebné je presvedčiť a motivovať ľudí, aby vzdelávanie poskytované 

inštitúciami alebo zamestnávateľmi absolvovali. 

Michal KOVÁCS (Národná koalícia pre digitálne zručnosti a povolania SR) doplnil, že problémom je 

závislosť zamestnanca v rámci ďalšieho rozvoja na zamestnávateľovi, ale človek musí vziať 

zodpovednosť za svoj ďalší kariérny rozvoj do vlastných rúk. Centrálne riadené projekty dokážu riešiť 

problém bez ohľadu na sektorovú príslušnosť v širšom merítku. Ako príklad dobrej praxe uviedol krajiny 

Švédsko, Francúzsko, Taliansko. Doplnil, že sa budú snažiť dobre zacieliť na ľudí, ktorí to reálne 

potrebujú. Celý tento systém zároveň zefektívňuje časť u jednotlivca aj časť na strane štátu.   

Eva HORNÍKOVÁ (Združenie ZŠS) skonštatovala, že by sa nemalo čakať, pokiaľ bude zjavné, ktoré 

zamestnania budú ohrozené. Ocenila zacielenie projektu, a uviedla, že projekt možno vnímať aj ako 

prevenciu pre ľudí, ktorí ešte nie sú vo výpovedi, ale môžu dôjsť k tomu, že výpoveď bude pre nich 

jednoznačná, pretože nebudú mať uplatnenie na trhu práce. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) ocenila strategickú dôležitosť projektu, reflektuje trendy, ktorými 

by sa mali zaoberať aj služby zamestnanosti pre neregistrovaných UoZ, resp. ľudí, ktorí ešte sú na trhu 

práce, ale sú ohrození výpoveďou. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) požiadal členov komisie o hlasovanie o zámere NP: „Digitálny radca“. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 28 členov, Proti: 1 členov, Zdržali sa: 3 členovia.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Digitálny radca“ bol schválený. 



8 
 

 

5.3 zámer národného projektu „Informačná kampaň na zvyšovanie povedomia verejnosti 

o vybraných sociálnych témach (Kampaň) “ 

Katarína KUREK (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priorít 4P1 Adaptabilný a prístupný trh práce a 4P5 Aktívne 

začlenenia a dostupné služby. Cieľom NP je zvýšenie informovanosti a povedomia širokej verejnosti o 

vybraných  sociálnych témach a inovatívnych zmenách sociálneho systému na Slovensku.  

Stanislav BRUNA (MPSVR SR) informoval o spôsobe zapracovania predložených pripomienok. 

Diskusia 

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) ocenila projektový zámer NP, k jednotlivým témam, ktoré zámer NP 

pokrýva dala na zváženie prizývať externých expertov strešných organizácií. V projekte by mal byť 

priestor aj pre cieľovú skupinu MRK. V texte projektu je uvedené, že bude zohľadňovať všetky záväzky 

vyplývajúce z Dohovoru OSN o právach osôb so zdravotným postihnutím, požiadala o jednoznačnejšie 

určenie (napr. titulky pre nepočujúcich, audiokomentár pre nevidiacich). 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) obe pripomienky považuje za relevantné. Dodal, že spolupráca so 

zástupcami strešných organizácií prostredníctvom vecných sekcií a účasti zástupcov v rôznych 

poradných orgánoch môže byť explicitne zapracovaná. Taktiež pripomienka ohľadne prístupnosti 

a dostupnosti aktivít. 

Jana ČERVENÁKOVÁ (ÚMS) hovorila o nedostatočnej koordinácií komunikačných aktivít, chýba časová 

a obsahová synchronizácia. Spýtala sa, či komunikačné aktivity nemá koordinovať pracovná skupina, 

ktorú má v gescii riadiaci orgán.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že snahou projektu je komunikovať témy cieľavedome 

a s dopadom. Prepojenie na pracovnú skupinu, ktorá zastrešuje informovanosť o eurofondoch 

všeobecne je prostredníctvom zástupcov rezortu, ktorí sú jej členmi. 

Katarína KUREK (MPSVR SR) doplnila, že je členkou pracovnej skupiny a pravidelne sa informujú cez 

pravidelné stretnutia, členovia sú povinní riadiacemu orgánu zdieľať plány týkajúce sa komunikačných 

aktivít. 

Ladislav ŠIMKO (MIRRI) upresnil, že pracovná skupina na koordináciu komunikačných aktivít, ktoré sú 

financované zo zdrojov Technickej pomoci je v gescii riadiaceho orgánu a jedná sa o všeobecnú 

komunikáciu. Dodal, že predkladaný projekt je tematický, kde je komunikácia kľúčovým obsahom.   

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) pozitívne vníma tematicky zameranú komunikačnú kampaň 

a podporila pripomienku ohľadne zapojenia strešných organizácií v takej forme, aby vykonávali aktivity 

projektu s cieľom informovania v teréne. Ocenila zámer realizovať informačné aktivity, zároveň  

upozornila, že v súvislosti s viacerými témami projektu, sociálne služby v teréne absentujú alebo sú len 

ťažko dostupné.  

Alena ALSCHER (ÚSV ROS) poďakovala za zapracovanie pripomienok, ktoré predložili zástupcovia OS. 

Podporila pripomienku p. Kválovej a zdôraznila potrebu zapojenia relevantných partnerov z terénu do 

procesu dostupnosti služieb v každej téme ale aj ako prevenciu. 

Magdaléna CELNÁROVÁ (MPSVR SR – gestor HP) uviedla, že každý žiadateľ má v časti 7 ŽoNFP 

povinnosť popísať podrobne aktivity podľa ktorých bude postupovať pri plnení  Charty základných práv 
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Európskej únie a Dohovoru OSN o právach osôb so zdravotným postihnutí a tiež v časti 15 ŽoNFP 

vyhlasuje, že tie aktivity bude vykonávať. Ako gestor horizontálnych princípov sa budú podieľať ako 

prizvaný na kontrolách projektu. 

Kristína ČAHOJOVÁ (Komisárka pre osoby so ZP) povedala, že na bilaterálnych rokovaniach apelovali, 

aby boli oslovení experti priamo z terénu, nakoľko skúsenosti sú také, že poskytovatelia sociálnych 

služieb často nevedia, čo majú poskytovať. Apelovala na to, aby kampaň splnila svoj účel a bola 

zameraná na informovanie o dostupných službách. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) podporil pripomienky ohľadne spolupráce s relevantnými strešnými 

organizáciami a zapojenie expertov na lokálnej úrovni. Ocenil zapracovanie pripomienok ohľadne 

metódy komunikácie, potenciál vidí v komunikácii so samosprávami v podaktivite 2. Podotkol, že ide 

o jeden z prvých národných projektov, ktorý využíva špecifický cieľ ESO4.3 Podpora rodovo vyváženej 

účasti na trhu práce. Slovensko v tejto oblasti čelí určitým výzvam, preto ocenil, že téma bude 

v kampani zohľadnená. Uviedol, že je tu priestor flexibility pre cielenú komunikáciu, len je potrebné si 

uvedomiť, čo vlastne sa bude komunikovať.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) požiadal členov komisie o hlasovanie o zámere NP: „Informačná 

kampaň na zvyšovanie povedomia verejnosti o vybraných sociálnych témach (Kampaň)“. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 32 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Informačná kampaň na zvyšovanie povedomia verejnosti o vybraných 

sociálnych témach (Kampaň)“ bol schválený.  

 

5.4 zámer národného projektu „Bilancia kompetencií“ 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P1 Adaptabilný a prístupný trh práce. Cieľom NP je 

zvýšenie úrovne zamestnateľnosti účastníkov projektu za pomoci poradenského nástroja Bilancia 

kompetencií, ktorý podporuje rozvoj zručností klientov pre riadenie vlastnej kariéry prostredníctvom 

posúdenia získaných vedomostí, zručností a osobnostných predpokladov s cieľom pomôcť klientom 

lepšie zhodnotiť vlastné perspektívy. Informovala o spôsobe zapracovania predložených pripomienok. 

Diskusia 

Boris NOSEK (Klub 500) navrhol zámer NP stiahnuť z rokovania a zmeniť na dopytovo orientovanú 

výzvu. 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) uviedla, že ÚPSVaR nemá personálne kapacity, aby zabezpečoval 

aktivity projektu. Úrady práce realizujú poradenské služby cez zazmluvnených odborných poradcov 

v rámci iného projektu, tí však nemajú certifikáty na poskytovanie aktivít predkladaného projektu. 

Dodala, že aktivity projektu v rámci služieb zamestnanosti chce zabezpečovať štát cez svoju sieť úradov 

práce aj vzhľadom na cieľovú skupinu. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) projekt považuje za veľmi dôležitý, aktivity by mali byť zabezpečené 

cez národný projekt a pozitívne hodnotila realizovanie prostredníctvom externých dodávateľov. 

Povedala, že nie je jasné, či v minulosti realizované projekty zamerané na bilanciu kompetencií boli 

podrobené akémukoľvek typu hodnotenia. Spomenula skúsenosti z terénu v súvislosti s realizáciou 

predchádzajúcich generácií projektu, ktorých dopad je často otázny, nakoľko služby nie sú dobre 

cielené a navrhla zvážiť model navrhovaného projektu. Tiež reagovala na zapracovanie pripomienok, 



10 
 

a navrhla poradenský systém (okrem slovenského jazyka) realizovať vo viacerých jazykových 

mutáciách, napr. maďarský a rómsky jazyk. 

Štefan ASTER (MK SR) spýtal sa, akým spôsobom bude zabezpečené, aby nedochádzalo k duplicite 

účastníkov projektu s inými projektami, ktoré sú zamerané na poradenstvo a cielené na rovnakú 

cieľovú skupinu.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že snahou bolo hľadanie synergií, aby sa nástroje 

v projektoch neduplikovali. Cieľová skupina sa duplikuje ale vytvoria sa synergické efekty medzi 

projektami. Pri nastavovaní projektu sa prihliadalo na intervencie, aby neboli rovnaké s inými 

projektmi (napr. vzdelávanie je dostupné iba prostredníctvom úradov práce). Vysvetlil, že nedochádza 

k duplicite intervencie ale dochádza k viacnásobným intervenciám voči jednej cieľovej skupine. 

Štefan ASTER (MK SR) doplnil, že ak organizácia, ktorá prvá zapojí klienta a zaeviduje ho do systému 

ITMS21+, následne ďalšia organizácia už nemôže zaevidovať toho istého klienta, čiže tento projekt 

považuje za znevýhodnený z časového hľadiska. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) vysvetlil, že v praxi môžu projekty vykázať toho istého účastníka aj 

v rovnakom čase pokiaľ je garancia, že nešlo o tú istú aktivitu. 

Helena FURINDOVÁ (UPSVR) potvrdila, že klienti môžu byť aj na dvoch projektoch. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) povedala, že bilancia kompetencií by mala byť realizovaná ako 

podmienka vstupu k akémukoľvek ďalšiemu opatreniu. 

Helena FURINDOVÁ (UPSVR) odpovedala, že bilancia kompetencií úplne pred každým opatrením by 

nebola vhodným riešením, nakoľko je to časovo náročné a niektorí klienti potrebujú rýchlejšie 

opatrenia. K forme projektu uviedla, že od klientov nemajú negatívne odozvy a ku každému klientovi 

s ktorým sa pracovalo existujú písomné závery. Realizovali sa aj interné dotazníky pred vstupom do 

projektu a po ukončení aktivít. Doplnila, že v rámci vyhodnotenia programového obdobia 2014-2020 

bol projekt Bilancia kompetencií hodnotený pozitívne.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) uviedla, že slovenský systém služieb zamestnanosti nemá zavedenú 

štatistickú a odbornú profiláciu UoZ. Zaujímala sa, ako je výber klientov prepojení s profiláciou UoZ, 

téme profilácie UoZ by sa mala komisia venovať podrobnejšie. Dodala, že uplatnenie profilácie by malo 

byť podmienkou vstupu ku všetkým podobným projektom. 

Helena FURINDOVÁ (UPSVR) odpovedala, že sa musí byť najskôr  nastavený informačný systém.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) navrhla upraviť cieľovú skupinu tak, aby bola zaradená najviac 

znevýhodnená skupina a počkať na profiláciu. 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že cieľová skupina zahŕňa všetkých uchádzačov a sú 

špecifikované aj skupiny so znevýhodnením. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) vysvetlil, že v rámci projektu je potrebné zahájiť proces verejného 

obstarávania, ktorý bude trvať približne rok a posun schvaľovania zámeru NP spôsobí posun celého 

procesu. Navrhol záväzok: 

 počas prípravy verejného obstarávania zvážiť predložené pripomienky z diskusie aj ohľadom 

doplnenia viacerých jazykových mutácií (maďarský a rómsky jazyk)  

 sledovať procesy zavedenia automatizovanej profilácie  
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 pred samotným spustením projektu informovať členov komisie o skutočnej implementácii na 

základe výsledkov verejného obstarávania a rámca, ktorý stanovuje zámer NP v prípade jeho 

schválenia. 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) súhlasila s predloženým návrhom a doplnila, že konkrétnejšie 

informácie budú špecifikované v zadaní pre verejné obstarávanie. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či je možné odstrániť zo zadania k verejnému 

obstarávaniu podmienku ISO 9001 z dôvodu, že sa tým zužuje súťaž na málo dodávateľov. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil záväzok: 

 pri nastavovaní procesu verejného obstarávania sa predkladateľ bude podmienkou ISO 9001 

zaoberať a nebude uplatnená v prípade, že to dovoľujú iné predpisy.  

Následne požiadal členov komisie o hlasovanie o zámere NP: „Bilancia kompetencií“ s pripomienkou.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 členov. ZA: 26 členov, Proti: 1 člen, Zdržalo sa: 5 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Bilancia kompetencií“ bol schválený s pripomienkou.  

 

Prestávka 

 

5.5 zámer národného projektu „Podpora vzdelávacích príležitostí“ 

Slavomír LALÍK (MŠVVM SR) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P2 Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie. Cieľom NP je 

vytvorenie cieleného systému podpory žiakov, ktorí sú zaradení v špeciálnom prúde vzdelávania 

s diagnózou ľahkého stupňa mentálneho postihnutia a majú potenciál úspešne dokončiť základnú 

školu, získať nižšie stredné vzdelanie a vytvoriť kvalitný a spoľahlivý mechanizmus na efektívne 

preradenie týchto žiakov do hlavného prúdu vzdelávania. Informoval o spôsobe zapracovania 

predložených pripomienok.  

Diskusia 

Do diskusie sa nikto z členov komisie neprihlásil. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) požiadal členov komisie o hlasovanie o zámere NP: „Podpora 

vzdelávacích príležitostí“. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 členov. ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Podpora vzdelávacích príležitostí“ bol schválený. 

 

5.6 zámer národného projektu „Implementácia nového systému prípravy kvalifikovaných dospelých 

pre trh práce budovaním partnerstiev a personálnych kapacít“ 

Ildikó PATHÓOVÁ (MŠVVM SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P3 Zručnosti pre lepšiu adaptabilitu a inklúziu. Cieľom 

NP je vybudovať personálne kapacity na zavedenie a udržanie nového systému akreditácií vzdelávacích 

programov a overovania vzdelávacích výstupov. Informovala o prijatí zákona č. 292/2024 Z.z. 

o vzdelávaní dospelých, v zmysle ktorého určité kompetencie v pôsobnosti MŠVVM prechádzajú na 

Alianciu sektorových rád, ktorá bude zabezpečovať celý systém akreditácie vzdelávacích programov 
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pre dospelých a stane sa kľúčovou autorizovanou inštitúciou na overovanie vzdelávacích výstupov. 

Členov komisie oboznámila so spôsobom vysporiadania sa s pripomienkami. 

Diskusia 

Do diskusie sa nikto z členov komisie neprihlásil. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) požiadal členov komisie o hlasovanie o zámere NP: „Implementácia 

nového systému prípravy kvalifikovaných dospelých pre trh práce budovaním partnerstiev a 

personálnych kapacít“. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržali sa: 2 členovia.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Implementácia nového systému prípravy kvalifikovaných dospelých 

pre trh práce budovaním partnerstiev a personálnych kapacít“ bol schválený. 

 

5.7 zámer národného projektu „Podpora začlenenia detí a žiakov v súvislosti s vojnovým konfliktom 

na Ukrajine v roku 2024“ 

Petra JANKOVSKÁ (MŠVVM SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P2 Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie. Cieľom NP je 

začlenenie detí a žiakov z Ukrajiny do slovenského vzdelávacieho procesu. Informovala o spôsobe 

zapracovania predložených pripomienok.  

Diskusia 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či existujú nejaké intervencie, ktoré sú zamerané na 

kategóriu detí z Ukrajiny, ktoré nie sú evidované v systéme vzdelávania. 

Petra JANKOVSKÁ (MŠVVM SR) projekt je zameraný na podporu formálneho vzdelávania, ktoré už 

prebieha, ale sleduje aj synergie s ostatnými projektami a v rámci metodicko-analytického dokumentu, 

ktorý bude súčasťou tohto projektu sa chcú zamerať aj na celkové mapovanie. 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) v súvislosti s pripomienkou Ministerstva financií, že konečný prijímateľ 

nemusí preukázať na aký účel boli finančné prostriedky využité sa chcela uistiť, či existuje z terénu 

spätná väzba využitia finančných prostriedkov, nakoľko ide o veľký objem a potrebná je cielená práca 

s deťmi. 

Albert NÉMETH (MŠVVM) upresnil, že SR sa riadi podľa delegovaného nariadenia, ktoré platí pre 

všetky členské štáty EÚ, v ktorom je uvedené, že okrem dochádzky žiaka nie je potrebné nič iné 

preukazovať. Ďalej uviedol, že priemerná výška podpory na jednu školu je cca 15 300 EUR. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) potvrdil, že zjednodušenie preukazovania prostriedkov v projekte 

vychádza z nariadenia EK, takže tu nehrozia neoprávnené výdavky, ak členský štát zabezpečí dôkazy 

o vykonanej aktivite, v tomto prípade o dochádzke žiakov. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) potvrdil predchádzajúce tvrdenia, že merateľným ukazovateľom 

v projekte je počet žiakov vo formálnom vzdelávaní a na základe toho je stanovená finančná jednotka 

pre každú členskú krajinu a nie je potrebné do dôsledkov skúmať, ako boli prostriedky použité. Po 

diskusii s p. Križom a zástupcami MŠVVM SR, EK požadovala aby bola v aktivite č. 2 doplnená analytická 

činnosť, ktorá bude na vzorke škôl zisťovať, ako sa so žiakmi pracuje a ako prebieha ich integrácia.  

Eva HORNÍKOVÁ (Združenie ZŠS) uvítala doplnenie analytickej činnosti a zapojenie štátnej školskej 

inšpekcie do projektu, vytvorenie metodiky pre školy a tiež osvetovú činnosť pre školy. Výhrady mala 
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k financovaniu za obdobie júl a august, pretože za tieto mesiace neboli pridelené finančné prostriedky 

a poprosila o vyjadrenie. 

Albert NÉMETH (MŠVVM SR) vysvetlil, že projekt vychádza z disponibilných zdrojov v priorite 4P2, 

značnú sumu bolo potrebné vyčleniť na pomáhajúce profesie a suma flexibility je zadržiavaná z dôvodu 

strednodobého preskúmania. Ďalšia časť prostriedkov bola „požičaná“ na viaceré aktivity (na miestne 

poriadkové služby a na príspevok na ubytovanie občanov Ukrajiny), takže maximálny limit je 

v súčasnosti 41,8 mil. EUR. V prípade uvoľnenia akýchkoľvek zdrojov, alebo presunu prostriedkov 

z EFRR v prospech ESF+ to bude prvá vec, ktorá bude otvorená a v rámci žiadosti o NFP je možné 

rozpočet navýšiť (alebo znížiť) o 15%. Dal záväzok, že ihneď ako to bude možné sa skontaktuje s p. 

Horníkovou. Ďalej sa vyjadril k podaktivite 2, ak bude financovanie pokračovať zo štátneho rozpočtu, 

podpora musí byť založená na kvalitatívnych parametroch. Ocenil činnosť členov komisie, ktorí 

prispievajú k vytvoreniu a nastaveniu takého metodického dokumentu, ktorý nebude spochybniteľný. 

Alena ALSCHER (ÚSV ROS)  apelovala na efektívne využitie finančných prostriedkov a ich smerovanie 

ku konečnému užívateľovi, ktorým sú deti a podporný personál k týmto deťom3. Druhá poznámka sa 

týkala pracovného stretnutia k pripravovanej metodike, zároveň doplnila, že už  bola zapracovaná do 

podaktivity.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) požiadal členov komisie o hlasovanie o zámere NP: „Podpora 

začlenenia detí a žiakov v súvislosti s vojnovým konfliktom na Ukrajine v roku 2024“ 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 členov. ZA: 28 členov, Proti: 0 členov, Zdržali sa: 3 členovia.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Podpora začlenenia detí a žiakov v súvislosti s vojnovým konfliktom 

na Ukrajine v roku 2024“ bol schválený. 

 

6. Informovanie členov Komisie pre cieľ 4 politiky súdržnosti 

 

 Informácia o úprave zámeru NP: REDIPLOM – Vytvorenie návrhu jednotného systému 

redistribúcie potravinovej pomoci 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) uviedol,  že sa jedná o technickú úpravu zámeru NP z dôvodu, že 

RO v rámci posudzovania výzvy uplatnil výhradu k budúcemu prijímateľovi NP. V rámci pôvodného 

schváleného zámeru NP bol užívateľ (Platforma potravinovej pomoci Slovensko) v pozícii, že sa priamo 

spolupodieľal na realizácii projektu so žiadateľom - ÚSV ROS. RO navrhol zosúladiť  v súlade so zákonom 

č. 121/2022 zmeniť status užívateľa projektu na partnera a  SO pristúpil k úprave zámeru, ako aj výzvy, 

v súlade so vznesenou pripomienkou RO. SO identifikoval Platformu potravinovej pomoci Slovenska 

ako partnera národného projektu. Vyhlásenie projektu z priority 4P7 Sociálne inovácie a experimenty 

sa očakáva do konca roka 2024. 

                                                           
3 Emailom dňa 7.1.2025 doručil člen Komisie CP 4 p. Viktor Križo stanovisko k poskytovanej pomoci pre UA deti a žiakov. Email adresoval 

členom komisie, zástupcom EK a sekretariátu Komisie CP4. 
Emailom dňa 9.1.2025 - GR SŠF MŠVVM p. Albert Németh informoval zástupcov EK a v prílohe zaslal na posúdenie odpoveď na email p. 
Križa. 
Email zo dňa 10.1.2025 – Christoph Nerlich (zástupca EK) ocenil postoj SŠF MŠVVM. Ďalej uviedol, že nastavenie národného projektu tak, ako 
bol schválený Komisiou CP4 je v súlade s delegovaným nariadením Komisie ((EÚ) 2023/1676) . EK aj v rámci pripomienkovania zámeru NP 
uviedla, že hodnotenie integračných aktivít pre ukrajinských žiakov považuje za kľúčové. 
Email zo dňa 10.1.2025 – GR SŠF p. Albert Németh zaslal zástupcom EK popis požadovaného hodnotenia spolu s plánovaným 
harmonogramom, rozpočtom a hodnotiacimi otázkami. 
Emailová komunikácia od p. Križa, p. Németha a zástupcov EK je archivovaná na sekretariáte Komisie pre cieľ 4 ako súčasť Zápisnice zo 14. 
zasadnutia Komisie pri MV pre cieľ 4. 
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 Informácia o činnosti Pracovnej skupiny pre oblasť pomoci pre deti a rodiny v núdzi 

Alena ALSCHER (ÚSV ROS) informovala o aktivitách pracovnej skupiny za rok 2024. Aktivity sú 

zamerané na vytváranie podmienok úzkej spolupráce so zainteresovanými stranami v oblasti 

navrhovania, implementácie, monitorovania a vyhodnotenia projektov súvisiacich s oblasťou pomoci 

deťom a rodinám v núdzi. Odprezentovala zrealizované aktivity pracovnej skupiny a predstavila výzvy 

na ďalšie obdobie.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) ocenil činnosť pracovnej skupiny a jej prínosy. Skonštatoval, že je 

potrebné sa danej téme venovať a už sa ukazujú účinky činnosti pracovnej skupiny. V budúcom roku 

budú pre komisiu ďalšie výzvy ako uchopiť spoluprácu v rámci projektov, ktoré sa zameriavajú na iné 

cieľové skupiny – napr. NEET a podpora projektov v oblasti zručností. Zároveň vyzval členov komisie 

v prípade záujmu na aktívnu účasť v pracovnej skupine.  

 Informácia o harmonograme zasadnutí komisie CP4 na rok 2025 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) informoval o termínoch plánovaných zasadnutí Komisie CP4 

v roku 2025: 20. marec, 17. jún, 7.- 9. október – výjazdové rokovanie do Košíc a 16.december 2025. 

Zároveň informoval, že začiatkom roka 2025 sa uskutoční procedúra per rollam v zmysle revízie 

Programu Slovensko týkajúcej sa iniciatívy STEP. 

 

7. Rôzne a Záver 

 

  Sociálny klimatický fond 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) v zmysle prezentácie informoval členov komisie o Sociálnom klimatickom 

fonde (SKF), ktorý vznikol na základe nariadenia z mája 2023 a je súčasťou legislatívneho balíčka tzv. 

Fitfor55, ktorého cieľom je splnenie klimatickej neutrality a zníženie emisií. Sociálny klimatický fond 

má podporiť cieľové skupiny na ktoré bude mať zelená transformácia negatívny dopad, sú to najmä 

domácnosti, užívatelia dopravy a mikropodniky. Výška finančných prostriedkov v SKF je odhadovaná 

na 65 mld. EUR pre obdobie 2026-2032 s predpokladom 25% - ho štátneho spolufinancovania. Doplnil, 

že negociácie o sociálnom klimatickom pláne začnú  začiatkom roka 2025.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či pôjde o nový fond a či prerozdeľovanie zdrojov bude 

prebiehať na Slovensku. Dala do pozornosti, že na SR sa už nejaké štúdie venujú problematike 

prepájania nezamestnanosti a dopravnej chudoby. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) odpovedal, že SKF bude prebiehať obdobne ako Plán obnovy a odolnosti, 

výzvy bude realizovať určený ústredný orgán a voči EK sa bude vykazovať plnenie míľnikov. 

Martin MARTINKOVIČ (RÚZ) spýtal sa, kto bude zodpovedný za vyjednávanie sociálneho klimatického 

plánu na národnej úrovni a zaujímal sa o časový rámec schvaľovania, nakoľko súčasťou plánu sú aj 

malé, stredné podniky. 

Lukáš PACHTA (zástupca EK) odpovedal, že zodpovedná bude Národná implementačná a koordinačná 

autorita na Úrade vlády SR. Vyjednávania s EK začnú začiatkom 2025, následne bude sociálny klimatický 

plán predložený v júni 2025 na schválenie EK s očakávaním, že od roku 2026 začne implementácia. 

 Informácia MŠVVM SR – plán súvisiaci so STEP a CP4 
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Albert NÉMETH (MŠVVM SR) informoval o iniciatíve STEP a uviedol projekty a aktivity, ktoré MŠVVM 

navrhuje financovať z novej priority 1.6 v rámci cieľa politiky 1 v objeme cca 116 mil. EUR zo zdroja EÚ. 

Po interných konzultácia navrhli do STEPu zahrnúť aj tzv. nadpodnikové vzdelávacie centrá v objeme 

19 mil. EUR, ktoré budú orientované na oblasti oprávnené z iniciatívy. Doplnil, že z politického cieľa 1 

(ŠC 1.4.1) plánujú pripravovať inovatívne študijné programy v objeme 20 mil. EUR za EÚ zdroje pre 

vzdelávanie študentov v progresívnych oblastiach, ktoré pokrýva iniciatíva STEP.  

Daniela KERESTEŠOVÁ (MIRRI) doplnila, že v zmysle uznesenia vlády SR okrem MŠVVM navrhlo 

projekty aj MZ SR a MH SR. Riadiaci orgán návrhy spracuje a ďalej budú predmetom diskusií na 

tematických komisiách a následne predmetom rokovania monitorovacieho výboru. Monitorovací 

výbor vezme na vedomie výsledky posúdenia strednodobého preskúmania Programu Slovensko 

a žiadosť o zmenu Programu Slovensko s doplnením novej priority (1.6 Iniciatíva STEP) v politickom 

cieli 1.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že zrejme bude musieť byť vytvorená nová priorita v cieli 

politiky 4. 

Albert NÉMETH (MŠVVM SR) upresnil, že ide o zdroje EFRR, čiže bude to zahrnuté v politickom cieli 1, 

a nebude potrebné schvaľovanie na úrovni komisie CP4. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) spýtala na iniciatívu STEP. 

Albert NÉMETH (MŠVVM SR) doplnil, že ide o iniciatívu EK na ktorú je možné vyčleniť  vlastné zdroje 

zo štrukturálnych fondov. Zdroje budú smerovať do špičkových technológií a súčasťou sú aj rôzne 

vedecko výskumné infraštruktúry a vzdelávanie.  

Lukáš PACHTA (zástupca EK) upresnil, že STEP je Platforma „Strategické technológie pre Európu“, 

cieľom je podporiť digitálne a zelené technológie, biotechnológie a umožniť priemyslu EÚ dosiahnuť 

digitálnu a zelenú transformáciu. Nie sú to nové zdroje , ale možnosť prealokovať existujúce zdroje zo 

štrukturálnych fondov tak, aby pokryli priority STEP-u. 

Martin MARTINKOVIČ (RÚZ) spýtal sa na oblasti, ktoré sú zadefinované v iniciatíve STEP ako 

odporúčanie pre Slovensko. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že na riadiacom orgáne je vytvorená pracovná skupina 

na úrovni ktorej prebiehajú diskusie, ktoré všetky oblasti bude možné z iniciatívy STEP pokryť. 

Daniela KERESTEŠOVÁ (MIRRI) doplnila, že jedna pracovná skupina je na úrovni sprostredkovateľských 

orgánov a ďalšia je pracovná podskupina pod komisiou pre cieľ politiky 1 aj s partnermi ako napr. 

zástupcovia podnikateľov alebo zástupcovia akademickej obce. 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa na hospice a ich udržateľnosť. Na zasadnutí komisie dňa 

9.11.2023 bol schválený zámer NP „Stabilizácia personálu v paliatívnej starostlivosti a 

vytvorenie  podporných tímov v oblasti dlhodobej a paliatívnej zdravotnej starostlivosti“, požiadala 

zástupcov MZ SR o vyjadrenie, kedy bude vyhlásená výzva. 

Mária ONDEKOVÁ (MZ SR) odpovedala, že MZ SR pracovalo na tom, aby výzva pre prijímateľov bola 

nastavená adresne a dodala, že má byť vyhlásená do konca 12/2024. 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, ak bude výzva zverejnená do konca 12/2024 kedy sa reálne 

dostanú finančné prostriedky do hospicov, ktoré sú v situácii, že od 1/2025 nemajú prostriedky na platy 

zamestnancov. Zdôraznila, že sú viaceré projekty, pri ktorých neziskový sektor neprimerane dlho čaká 

na ich spustenie.   
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Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) navrhol písomne informovať členov komisie o konkrétnych 

termínoch. 

Mária ONDEKOVÁ (MZ SR) dodala, že vo výzve budú všetky potrebné informácie. 

Tatiana BAGIOVÁ (MZ SR) doplnila, že bolo potrebné schváliť výberové kritériá, MZ SR ich upravovalo 

tak, aby boli čo najviac transparentné a mohlo sa zapojiť čo najviac hospicov. 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) skonštatovala, že jej nie je jasné, čo sa menilo, pretože v zámere NP, ktorý 

bol schválený bol explicitne uvedený počet kamenných hospicov a počet pracovných pozícií. 

Tatiana BAGIOVÁ (MZ SR) povedala, že cieľom bolo podporiť čo najviac hospicov a bola vypracovaná 

schéma štátnej pomoci pre užívateľov. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že ak MZ SR popíše dôvody oneskoreného vyhlásenia výzvy, 

tak prostredníctvom sekretariátu komisie pre cieľ 4 budú členovia písomne informovaní.  

Marek RADVANSKÝ (SAV) skonštatoval, že od schválenia zámeru NP po začiatok implementácie 

uplynul viac ako rok a to je proces, ktorý by nemal nastať. Požiadal, aby informácia pre členov komisie 

na najbližšom zasadnutí obsahovala aj vyjadrenie dôvodov, ktoré viedli k predĺženiu. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) zhrnul, že na najbližšom zasadnutí bude členom komisie poskytnutá 

súhrnná informácia k projektom, pri ktorých došlo k meškaniu.  

 Informácia k projektu Podpora regionálnych centier podpory učiteľov v prepojení na POO 

Albert NÉMETH (MŠVVM SR) vzhľadom na podmienku vyhodnotenia pôsobnosti RCPÚ povedal, že 

bolo vyhlásené verejné obstarávanie a proces bude trvať približne 3 - 4 mesiace. Z dôvodu, že nie je 

splnená podmienka Programu Slovenska, zámer NP nebol predložený na schválenie. Cieľom je 

pokračovať v podpore RCPÚ prostredníctvom zdrojov z POO ďalší rok a následne stanoviť taký systém, 

ktorý otvorí priestor pre všetkých poskytovateľov školení a vzdelávania.   

Za rezort školstva ponúkol členom komisie možnosť školenia v oblasti zjednodušeného vykazovania 

výdavkov, aby vedeli do budúcna identifikovať rámce, ktoré poskytuje legislatíva EÚ.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) členovia môžu indikovať svoj záujem cez sekretariát komisie alebo 

priamo na MŠVVM. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) podala informáciu o výsledkoch hodnotenia výzvy Krok za krokom, 

uviedla viacero argumentov, na základe ktorých považuje výsledky hodnotenia za škandalózne a 

vzbudzujúce veľké množstvo pochybnosti o odbornosti výberového procesu. Navrhla zaradenie 

samostatného bodu do programu na ďalšie zasadnutie komisie, ktorý zhodnotí výsledky výberového 

procesu uvedenej výzvy. Požiadala, aby  bola prediskutovaná informácia o výzve Krok za krokom, ktorá 

bola vyhlásená oneskorene a venovať sa spôsobu výberu podporených organizácií. Požiadala o prehľad 

projektov, kvalitu hodnotiteľov, prípadne otvorenie pracovnej diskusie ako by mali byť organizácie 

vyberané.  

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) povedala, že je potrebné prehodnotiť nastavené kritériá výberu, pretože 

prepadli organizácie, ktoré mali preukázateľnú prax a v téme zamestnanosti boli aktívne. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) reagoval, že na základe dohody so všetkými zainteresovanými 

partnermi sa pristúpilo k nastaveniu systémovej podpory cez dopytovo orientovanú výzvu. Vzhľadom 

na skúsenosti z terénu skonštatoval potrebu prehodnotenia doposiaľ realizovaných procesov výberu 

DOP a potrebu uplatnenia inovatívnych prístupov akým je napr. Social Impact Bond. 
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Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) upozornila, že dopytových výziev je málo a ak je  nejaká realizovaná 

tak nedopadne úplne podľa predstáv. Vyjadrila podporu k diskusii o lepšom nastavení podporných 

nástrojov tohto typu aj do budúcnosti. 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) navrhla zozbierať podnety z terénu, aby sa do budúcna predišlo 

obdobným chybám. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval členom komisie a zástupcom EK za aktívnu účasť a kvalitnú 

diskusiu. 

 

 

Meno  Dátum Podpis 

Michal Klučiarovský Tajomník 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

4.2.2025 v. r 

Eva Horníková Overovateľ zápisnice z 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

30.1.2025 v. r 

Viliam Michalovič Predseda 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

4.2.2025 v. r 

 


